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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Dráma! Miért csak a mezőgazdasági területek 2 
százalékát öntözték a gazdák a 2022-es aszályos évben?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A ksh.hu portálon megjelent „Öntözésjelentés, 2022. év„ című jelentés leírja, hogy miközben 2022-
ben az országos évi csapadékmennyiség 497 mm volt, ami 17 mm-rel kevesebb az előző aszályos
évinél,  valamint,  hogy 2022-es évben nyolc hónapban hullott  az  átlagosnál  kevesebb csapadék,
addig a mezőgazdasági területek csak 2 százalékát öntözték a gazdák:

„A KSH adatok alapján 2022-ben Magyarország mezőgazdasági területe mintegy 5,1 millió hektár
volt. A terület 82 százalékát szántóként hasznosították. Azonban célzottan csak 111 ezer hektáron
öntöztek, mely alig több, mint a teljes terület 2 százaléka.

(…)

A beérkezett  adatok  szerint  a  vízjogilag  engedélyezett  öntözhető  területek  (194  948  ha)  közel
háromnegyede  az  Alföldön  (Észak-Alföld  és  Dél-Alföld)  található.  A  vármegyék  közül  Jász-
Nagykun-Szolnok  vármegyében  37  366  ha  és  Békés  vármegyében  37  355  ha  volt  2022-ben  a
vízjogilag  engedélyezett  öntözhető  terület.  Az  Alföld  mindkét  régiójának  öntözhető  területe
önmagában is meghaladja a további 5 régió összesített, teljes, legálisan öntözhető területét (44 842
ha).

(…)

A megöntözött terület 85,2 százaléka az Alföldön található, ahová a kiöntözött vízmennyiség 88
százaléka jutott (3. ábra). A további öt régióban 2161,8–4334 hektárnyi területen folyt öntözési
tevékenység, átlagosan 3,8 millió m3 vizet felhasználva.”



 

Kérdezem Önt:

Dráma! Miért csak a mezőgazdasági területek 2 százalékát öntözték a gazdák a 2022-es aszályos
évben?

 

Budapest, 2023. július 24.

 

Tisztelettel:

Dr. Vadai Ágnes

Demokratikus Koalíció
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